

19–22 сентября состоялся визит делегации ОИЯИ в Монголию. Представители ОИЯИ приняли участие в международной конференции, приуроченной к 50-летию юбилею Института математики и цифровой технологии МАН. На конференции, собравшей представителей институтов Китая, Монголии, Португалии, России, США, Франции, ЮАР, Японии и других стран, с докладами выступили научный руководитель ЛИТ В. В. Кореньков, директор ЛРБ, ответственный руководитель от ОИЯИ по контактам с Монголией А. Н. Бугай, заместитель директора ЛИТ О. Чулуунбаатар и ведущий научный сотрудник ЛИТ А. А. Гусев.

Делегация ОИЯИ совершила визиты в Институт математики и цифровой технологии, Институт физики и технологии Монгольской академии наук (МАН) и Центр ядерно-физических исследований Монгольского государственного университета, где ознакомилась с научными программами и исследовательской инфраструктурой, в частности, с вычислительным кластером, источниками ионизирующих излучений и строящейся радиохимической лабораторией. В Центре ядерно-физических исследований делегация посетила мемориальный кабинет академика Н. Соднома, Президента Академии наук Монголии

и ректора Монгольского государственного университета, занимавшего пост вице-директора ОИЯИ (1967–1973 гг.). Состоялась встреча с известными монгольскими учеными, которые работали в ОИЯИ.

На круглом столе с руководителями институтов и членами МАН под председательством полномочного представителя Правительства Монголии в ОИЯИ академика С. Даваа был достигнут ряд договоренностей об интенсификации взаимодействия между исследовательскими коллективами ОИЯИ и Монголии, участии в образовательных программах и использовании возможностей по привлечению ассоциированного персонала. Стороны договорились о развитии будущего Инфоцентра Объединенного института в Монголии и организации мероприятий в рамках Дней ОИЯИ в Монголии в 2025 г.

On 19–22 September, the JINR delegation visited Mongolia. JINR representatives took part in an international conference dedicated to the 50th anniversary of the Institute of Mathematics and Digital Technology of the Mongolian Academy of Sciences. At the conference, which brought together representatives of institutes from China, France, Japan, Mongolia, Portugal, Russia, South Africa, the USA and other countries, MLIT Scientific Leader V. Korenkov, LRB Director, Responsible Head of JINR for contacts with Mongolia A. Bugay, MLIT Deputy Director O. Chuluunbaatar, and MLIT Leading Researcher A. Gusev made presentations.

The JINR delegation visited the Institute of Mathematics and Digital Technology, the Institute of Physics and Technology of the Mongolian Academy of Sciences (MAS) and the Centre for Nuclear Physics Research of the Mongolian State University, where they got acquainted with scientific programmes and research infrastructure, in particular, with a computing cluster, ionizing radiation sources, and a radiochemical laboratory under construction. At the Centre for Nuclear Research, the delegation visited the memorial office of Academician N. Sodnom, President of the Mongolian Academy of Sciences and Rector of the Mongolian State University, who served as Vice-

Director of JINR (1967–1973). A meeting was held with well-known Mongolian scientists who worked at JINR.

At the round table with the heads of institutes and members of the MAS, chaired by the Plenipotentiary of the Government of Mongolia to JINR, Academician S. Davaa, a number of agreements were reached on intensifying interaction between JINR and Mongolian research teams, participation in educational programmes and using opportunities to attract associate staff. The parties agreed on the development of the future Information Centre of the Joint Institute in Mongolia and the organization of events within the framework of JINR Days in Mongolia in 2025.